
P r o t o k ó ł Nr 3/19 

 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z 30 stycznia 2019 r.   

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinach od 1300 do 1715. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2) pan Krzysztof Wojciech Jaworski Burmistrz Trzcianki, 

3) pan Witold Putyrski Zastępca Burmistrza Trzcianki,  

4) pani Beata Kościelska Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny. 

 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia.  

Spotkanie otworzył, witając wszystkich obecnych, i prowadził przewodniczący 

komisji pan Marcin Walkowiak. Porządek posiedzenia przedstawiał się jak 

poniżej. Radni nie mieli uwag.  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjecie protokołu Nr 2/19 z 9.01.2019 r. 

3. Informacja o sytuacji epidemiologicznej w gminie Trzcianka. 

4. Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.  

5. Wnioski komisji.  

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 2) Przyjecie protokołu Nr 2/19 z 9.01.2019 r. 

Nikt nie wniósł uwag. Protokół Nr 2/19 z 9.01.2019 r. został przyjęty  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

 

Ad 3) Informacja o sytuacji epidemiologicznej w gminie Trzcianka. 

Przewodniczący komisji udzielił głosu pani Beacie Kościelskiej - Państwowemu 

Powiatowemu Inspektorowi Sanitarnemu, prosząc o informacje na temat 

sytuacji epidemiologicznej na terenie gminy Trzcianka w kontekście sytuacji, 

jaka ma miejsce w Polsce, tj. pojawiających się ognisk chorób zakaźnych, 

sytuacji szczepień.  

 

Pani B. Kościelska swoją wypowiedź oparła na prezentacji pt. Sytuacja na temat 

chorób zakaźnych na terenie miasta i gminy Trzcianka. W swojej wypowiedzi 
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między innymi stwierdziła, że Państwowa Inspekcja Sanitarna działa na 

podstawie ustawy o państwowej inspekcji sanitarnej. Art. 1 tejże ustawy określa 

kompetencje i zadania. Ogólnie pełnią funkcje związane z ochroną zdrowia 

ludzkiego przed chorobami zakaźnymi. Dla ułatwienia zrozumienia dalszych 

elementów prezentacji, podała definicję choroby zakaźnej. Wyjaśniła, czym 

różnią się choroby zakaźne od tych szczególnie niebezpiecznych, zagrażających 

życiu. W dalszej części prezentacji omówiła poszczególne choroby zakaźne, 

którymi zajmuje się inspekcja sanitarna, a które wynikają z wykazu załącznika 

do ustawy o zapobieganiu i zwalczaniu zakażeń i chorób zakaźnych. Omówiła 

okres obejmujący 4 lata.  

W dalszej części swej wypowiedzi odniosła się do obowiązku szczepień 

ochronnych, za które odpowiedzialni są u dzieci rodzice. Wyjaśniając między 

innymi, że inspekcja sanitarna prowadzi postępowania administracyjne 

wystawiając tytuły wykonawcze rodzicom, którzy nie poddają szczepieniom 

swoich dzieci. Wezwań o stawienie się w placówce i poddanie dziecka 

szczepieniu jest obecnie 10, natomiast tytułów wykonawczych 16. W gminie 

Trzcianka nie jest zaszczepionych 12 dzieci, a innych gmin w powiecie  

14. Zwróciła uwagę, że jeżeli chodzi o szczepienia należy sięgać do 

odpowiednich źródeł informacji, fachowych. Zwróciła uwagę na zagrożenie 

choroba zakaźną odrą. W naszej gminie ilość zachorowań na tę chorobę jest  

w granicach 100-150 osób na rok. Natomiast na Ukrainie w tym roku już 

zachorowało ponad 8,5 tys. osób. Choroby te są bardzo niebezpieczne, jeżeli 

chodzi o powikłania. Na zakończenie prezentacji przedstawiła dwa filmiki 

uwrażliwiające na dobre działania szczepień ochronnych.  

 

Przewodniczący komisji pytał czy można by poinformować, patrząc na 

statystykę, że rok 2018 był bezpieczny. Jak interpretować te dane statystyczne?  

 

Pani B. Kościelska odpowiedziała, że rok 2018 był w miarę bezpieczny, w skali 

od 1 do 10 można by ocenić 7-8, natomiast choroby zakaźne mogą bardzo 

zaskoczyć i nie wiadomo, co spotka w 2019 r. 

 

Przewodniczący komisji pytał o rodzaj profilaktyki, jaką mogłaby szerzyć 

gmina.  

 

Pani B. Kościelska sugerowała, aby ta profilaktyka dotyczyła grypy i szczepień 

profilaktycznych dla osób starszych, np. poprzez dofinansowanie szczepień, czy 
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pokrycie ich kosztów, bo najgorsze są powikłania. Dla dzieci można skupić się 

nad szczepieniami HTV dla dziewczynek. Są gminy, które dofinansowują takie 

szczepienia.  

 

Przewodniczący komisji pytał o profilaktykę w szkołach kierowaną do rodziców 

w zakresie szczepień ochronnych, czy Państwowa Inspekcja Sanitarna może 

wesprzeć, np. ulotkami, takie działania w szkołach. 

 

Pani B. Kościelska stwierdziła, że jest to dobra droga, gdyż im więcej informacji 

z różnych źródeł na temat szczepień, tym lepsze rezultaty. Zwróciła uwagę, że 

szczepionki są najbardziej przebadanym preparatem medycznym. Jeżeli chodzi 

o profilaktykę, zdaniem pani B. Kościelskiej skuteczniejsze będą rozmowy na 

spotkaniach w szkole, wywiadówkach dla rodziców.  

 

Na zakończenie Komisja dyskutowała o możliwościach wprowadzenia punktacji 

dla dzieci przyjmowanych do żłobka i przedszkoli w zależności od posiadanego 

lub nie szczepienia.  

 

Ad 4) Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.  

Komisja zapoznała się z poniższymi projektami uchwał: 

 

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/36/15 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 12 lutego 2015 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Innych głosów nie było.  

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie w głosowaniu: za 4, przeciw 0, 

wstrzymujących 2.  

 

2. Projekt uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikaty od opłaty 

jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 

gruntów, stanowiących własność gminy Trzcianka, w prawo własności tych 

gruntów i wysokości stawki procentowej bonifikaty. 

 

Projekt uchwały omówił burmistrz Trzcianki K.W. Jaworski stwierdzając, że 

przed zmianami w prawie było 80% bonifikaty przy przekształceniu 

użytkowania wieczystego gruntów na własność. Obecne jest również 80%, co  
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zachęca do uregulowania opłaty jednorazowo. Grunty Skarbu Państwa są 

przekształcane z 60% zniżką.  

 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie w głosowaniu: za 6, przeciw 0, 

wstrzymujących 0.  

 

3. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka dla drogi rowerowej  

z Siedliska do Trzcianki. 

Nie było dyskusji. 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie w głosowaniu: za 6, przeciw 0, 

wstrzymujących 0.  

 

4. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ul. 27 Stycznia i rzeki Trzcinicy. 

Nie było dyskusji. 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie w głosowaniu: za 6, przeciw 0, 

wstrzymujących 0.  

  

5. Projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa wraz  

z wnioskiem o polubowne załatwienie sprawy. 

 

Projekt uchwały krótko omówił burmistrz K.W. Jaworski stwierdzając, że plan 

miejscowy dla terenu w Radolinie był uchwalany we wrześniu i wówczas, na 

etapie procedowania, nie było uwag, a obecnie właściciel terenu ma swoje 

uwagi. Natomiast oczekiwania mieszkańców Radolina są zgodne  

z opracowanym planem miejscowym.  

 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie w głosowaniu: za 6, przeciw 0, 

wstrzymujących 0.  

 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LII/487/18 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 27 września 2018 r. w spawie diet dla sołtysów sołectw 

gminy Trzcianka. 

 

Burmistrz Trzcianki K. Jaworski wyjaśnił, że zmieniana uchwała miała błędną 

podstawę naliczanie diet dla sołtysów. Zawarto również zapisy dot. 
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umniejszania wysokości diety za nieobecność na spotkaniu sołtysów czy 

spotkaniu z burmistrzem. Zapis ten budził wątpliwości Komisji Środowiska  

i Rozwoju Wsi. Uregulowano również sprawę podróży służbowej sołtysa.  

 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie w głosowaniu: za 6, przeciw 0, 

wstrzymujących 0.  

 

7. Projekt uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

 

Burmistrz Trzcianki K.W. Jaworski wyjaśnił, że uchwała ta powinna 

funkcjonować od tej kadencji. Opisuje ona procedurę składania projektu 

uchwały przez mieszkańców, jej przygotowania, składania, zbierania podpisów 

itp. 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie w głosowaniu: za 6, przeciw 0, 

wstrzymujących 0.  

 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 

Miejskiej Trzcianki na I półrocze 2019 r. 

 

Przewodniczący komisji zaproponował wprowadzenie do planu pracy Komisji 

zapisu w miesiącu lutym, zgodnie z planem pracy Rady Miejskiej: „Sytuacja 

nauczycieli w roku szkolnym 2019-2020”.  

Radni nie mieli uwag.  

 

Radny E. Joachimiak zwrócił uwagę na konieczność zmiany zapisów Komisji 

Rewizyjnej w zakresie kontroli, bo są niezgodne ze Statutem i ustawą  

o samorządzie gminnym dot. kontroli TTBS sp. z o.o. i Komitety Reaktywacji 

Powiatu Trzcianeckiego.  

 

9. Komisja zapoznała się ze stanowiskiem Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie 

potępienia przemocy, agresji i mowy nienawiści w przestrzeni publicznej. 

 

Radny E. Joachimiak miał wątpliwości, co do zapisu „choć zdaje się 

niewyobrażalne”. Proponował wykreślenie lub zmianę na inny.  

Po dyskusji radni stwierdzili, że na sesji będą ewentualne poprawki.  

 

10. Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie udzielenia wyjaśnień 
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Wojewodzie Wielkopolskiemu w związku ze skargą na przewodniczącego Rady 

Miejskiej Trzcianki.  

Projekt uchwały omówił burmistrz Trzcianki K. Jaworski.  

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie w głosowaniu: za 6, przeciw 0, 

wstrzymujących 0.  

 

Ad 5) Wnioski komisji.  

 

1) Komisja zapoznała się z pismem pana Ł. Wenerskiego z 21.01.2019 r. dot. 

budowy boiska do piłki nożnej na os. Fałata I w Trzciance. Kserokopia pisma 

stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący komisji przekazał opinię Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, 

Turystyki i Promocji, która również otrzymała ten wniosek, a która prosiła, aby 

zwrócić się do wnioskodawcy o uzupełnienie wniosku o wskazanie miejsca, 

gdzie miałoby być takie boisko. Sam pomysł budowy boiska mógłby być 

wpisany do pomysłów realizowanych w ramach budżetu obywatelskiego.  

 

Burmistrz Trzcianki K. Jaworski wyjaśnił, że tego typu wnioski składane 

obecnie kierowane są do budżetu na 2020 r. i będą rozpatrywane we wrześniu 

br. W ramach budżetu obywatelskiego wniosek również może być realizowany. 

 

Radny E. Joachimiak stwierdził, że to urzędnicy winni wskazać możliwy teren, 

bo mają do tego stosowne mapy terenu i znają własności gruntów.   

 

Radny E. Joachimiak zwrócił się do burmistrza Trzcianki z prośbą, aby na 

zadane pytania, mimo ustnej udzielonej odpowiedzi na sesji, była pisemna 

wzmianka w informacji o pracy między sesjami.  

 

Przewodniczący komisji sformułował wniosek podsumowując dyskusję  

o sytuacji epidemiologicznej w gminie Trzcianka: 

W miarę możliwości przeprowadzić jednorazową akcję profilaktyczną  

w szkołach, za pośrednictwem zatrudnionych w szkołach pielęgniarek, na 

spotkaniach z rodzicami przekazać informacje promujące szczepienia ochronne. 

Akcja profilaktyczna mogłaby być wsparta informacjami, filmikami  

Państwowego Inspektora Sanitarnego. 
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Ad 6) Zamknięcie posiedzenia. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku, przewodniczący komisji Adam 

Prankiewicz zamknął posiedzenie komisji.  

 Protokolant       Przewodniczący Komisji 

    Marzena Domagała          Marcin Walkowiak 

 


